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Udvalget for Forskning, Innovation og Videregående Uddannelser
Folketinget
Christiansborg
1240 København K

  

Svar på alm. del - spørgsmål 85:
I brev af 22. marts 2012 har udvalget efter ønske fra Merete Riisager (LA) stillet 
mig følgende spørgsmål:

Alm. del - spørgsmål 85:
”Kan ministeren oplyse, hvad begrundelsen er for at sætte et loft over, hvor 
mange HF-Søfartselever søfartsskolerne i Svendborg, Frederikshavn og Marstal 
må optage fra næste skole år?”

Svar: 
Der har været kvoter på de maritime uddannelser siden 2004, hvor der med et 
bredt politisk flertal blev vedtaget en reform af de maritime uddannelser.

For HF-Søfart var der i de første år tale om en samlet landsdækkende kvote, som 
først fra 2011 blev udnyttet fuldt ud. 

Fra 2012 blev der indført loft over, hvor mange HF-Søfartsstuderende de enkelte 
uddannelsesinstitutioner i Frederikshavn, Svendborg og Marstal kan optage. Det 
er sket for at sikre den regionale balance, således at alle 
uddannelsesinstitutionerne sikres faglig og økonomisk bæredygtighed. 

Det er samme form for adgangsbegrænsning, der gælder på f.eks. 
maskinmesteruddannelsen, hvor der også er kvoter for de enkelte 
uddannelsesinstitutioner. Det var denne kvote regeringen forøgede på 
Finansloven 2012.

Med venlig hilsen

Morten Østergaard
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